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29 248 Invoering Diagnose Behandeling Combinaties 
(DBCs) 

Nr. 279  BRIEF VAN DE MINISTER VAN VOLKSGEZONDHEID, WELZIJN EN 
SPORT 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 18 november 2014 

In het verslag van een schriftelijk overleg inzake de overheveling 
specialistische geneesmiddelen 2015 (Kamerstuk 29 248, nr. 275) heb ik 
aangegeven u een terugkoppeling te geven over gepast gebruik van 
biologische geneesmiddelen (uptake en substitutie met goedkopere 
biologische middelen), nadat dit in het Bestuurlijk Overleg Medisch 
Specialistische Zorg is besproken. 

Aan het Bestuurlijk Overleg Medisch Specialistische Zorg nemen de Orde 
van Medisch Specialisten (OMS), de Nederlandse Vereniging van 
Ziekenhuizen (NVZ), de Nederlandse Federatie van Universitair Medische 
Centra (NFU), Zelfstandige Particuliere Klinieken Nederland (ZKN), de 
Nederlandse Patiënten Consumenten Federatie (NPCF) en Zorgverzeke-
raars Nederland (ZN) deel. Met deze brief geef ik u de terugkoppeling van 
het Bestuurlijk Overleg Medisch Specialistische Zorg van 25 september 
2014 met betrekking tot dit onderwerp. 

Aanleiding 

De Stichting Eerlijke Geneesmiddelenvoorziening (EGV) heeft in 2013 de 
patiëntentoegang tot de zorg gemonitord ten aanzien van de 
TNF-Alfaremmers (overgeheveld per 1 januari 2012), de oncolytica en de 
groeihormonen (overgeheveld per 1 januari 2013). De Stichting Eerlijke 
Geneesmiddelenvoorziening heeft een eindrapportage uitgebracht over 
de overheveling van de oncolytica en groeihormonen. 
Stichting EGV signaleert naar aanleiding van deze overheveling vanuit 
patiëntperspectief een aantal knelpunten, één daarvan is: 

«Aanwijzingen dat patiënten mogelijk om niet-medische redenen 
geswitcht worden, dit geldt met name voor groeihormonen. Naast 
voornoemde knelpunt geven artsen aan zich wel eens belemmerd te 
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voelen of daadwerkelijk belemmerd te zijn in het voorschijven van een 
duur geneesmiddel. Er wordt vanuit gegaan dat dit ervaren knelpunt een 
relatie heeft met het knelpunt dat patiënten aangeven ten aanzien van 
switchen van geneesmiddelen om niet-medische reden.» 

In reactie op het onderzoek van Stichting Eerlijke Geneesmiddelenvoor-
ziening heb ik in mijn brief ten aanzien van de overheveling (Kamerstuk 
29 248, nr. 269) aangegeven dat het switchen van geneesmiddelen niet 
mag leiden tot kwaliteitsverlies van een behandeling. Artsen dienen 
immers verantwoorde zorg te leveren en zich in beginsel te houden aan 
de behandelrichtlijnen van de eigen beroepsgroep. 

Resultaat Bestuurlijk Overleg Medisch Specialistische Zorg 25 september 
2014 

De leden van het Bestuurlijk Overleg Medisch Specialistische Zorg hebben 
allen aangegeven de signalen van Stichting Eerlijke Geneesmiddelenvoor-
ziening dat er als gevolg van financiële druk wordt geswitcht om 
niet-medische redenen niet te herkennen als structureel knelpunt en zij 
hebben aangegeven dat artsen voorschrijven conform de geldende 
behandelrichtlijnen. 

De Orde van Medisch Specialisten werkt in samenwerking met andere 
wetenschappelijke verenigingen van beroepsbeoefenaren aan een 
standpunt ten aanzien van het (gepast) gebruik van biologische genees-
middelen, waaronder biosimilairs. Het switchen van geneesmiddelen, ook 
als het substitutie naar andere biologische middelen door de voorschrijver 
betreft om een niet uitsluitend medische reden, is toegestaan mits met 
waarborgen omkleed en afgestemd met de patiënt. Het standpunt zal 
ondermeer de behandelmethoden voor beroepsbeoefenaren ten aanzien 
van het gebruik van biologische middelen vastleggen. 

Het concept standpunt van de Orde van Medisch Specialisten ten aanzien 
van het (gepast) gebruik van biologische geneesmiddelen, waaronder 
biosimilairs, biedt volgens de leden van het Bestuurlijk Overleg voldoende 
waarborgen voor alle partijen, inclusief de patiënt, dat artsen verant-
woorde zorg aan de patiënt kunnen leveren, ook als er sprake is van 
budgetdruk. 

Waarborgen voor goede zorg 

Voor patiënten en zorgverleners die naar aanleiding van de overheveling 
van nieuwe geneesmiddelen per 2015 knelpunten ervaren, heb ik 
inmiddels voorzien in een helpdeskfunctie. De helpdeskfunctie zal 
1 januari 2015 van start gaan. Het telefoonnummer en het emailadres van 
de helpdesk zijn met de betrokken brancheorganisaties gedeeld. Aan deze 
organisaties is verzocht de achterban te informeren en zodoende 
bekendheid te geven aan het telefoonnummer en het emailadres alwaar 
patiënten en zorgverleners terecht kunnen. 

Gezien het bovenstaande is er op dit moment geen aanleiding tot het 
ondernemen van verdere actie. Ik zal dit onderwerp via het Bestuurlijk 
Overleg Medisch Specialistische Zorg blijven agenderen en volgen. 

De Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
E.I. Schippers
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